
theoria Llatí I

 LA 2a DECLINACIÓ. 

La 2a declinació s’identifica pel genitiu singular acabat en -i. D’aquesta forma també s’obté
l’arrel, que és la part invariable, a la qual afegirem les següents desinències per formar la resta
de casos i poder declinar qualsevol substantiu de la 2a.

A la 2a declinació trobam, bàsicament, substantius masculins i neutres que es diferencien pel
seu nominatiu singular i presenten desinències diferents pels tres primers casos. També hi ha
alguns femenins que presenten les mateixes desinències que els masculins.

Els masculins tenen tres possibles formes de nominatiu singular.

SG PL

masc/fem neutre masc/fem neutre

N -us / -er / -ir -um -i -a

V -e / -er / -ir -um -i -a

Ac -um -um -os -a

G -i -orum

D -o -is

Ab -o -is

dominus, -i puer, -i magister, -tri uir, -i templum, -i 

Femenins: 

-Noms de plantes o arbres: pinus, -i 

-Noms de països, illes o ciutats: Aegyptus, -i

Deus, -i

Pot presentar una arrel diferent en alguns casos del plural.

SG PL

N deus dei / dii / di

V deus dei / dii / di

Ac deum deos

G dei deorum

D deo deis / diis / dis

Ab deo deis / diis / dis
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